

4

ISSN 2095-1833



A standard linear barcode is positioned vertically. It consists of vertical bars of varying widths. Below the barcode, the numbers "9 772095 183210" are printed.



9 772095 183210

# 中国渔业质量与标准

第11卷 第4期

2021年7月

## 目 次

### 研究论文

- 苯噻酰草胺胁迫对中华绒螯蟹幼蟹的毒性效应 ..... 黄晓丽,吴松,黄丽,王鹏,陈中祥,覃东立(1)  
胸腺嘧啶偶联羧基化磁性微球对水环境中汞的快速吸附与去除效果的研究 .....  
..... 汪倩,宋超,刘照关,裘丽萍,吴伟,胡庚东,孟顺龙,陈家长(9)  
克氏原螯虾“五月瘟”致病菌的分离鉴定与药敏试验 ..... 李旭东,艾晓辉,刘永涛,童桂香,韦信贤,杨移斌(17)  
气相分子吸收光谱法测定渔业水质中氨氮含量方法的建立 ..... 金慧,赵城,魏琳婷,郑光明,尹怡(23)  
利用 LC-MS/MS 辅助优化 GICA 对硝基呋喃类代谢物的快速检测 .....  
..... 卢义博,余海霞,张小军,严忠雍,伦丽丽,王瑞瑞(31)  
济宁市采煤塌陷区 5 种淡水鱼类肌肉组织中铅、镉含量研究及食用安全性评价 .....  
..... 孟娟,吴广州,时兵,邓晨曦,孟丽华,史艳伟,时彦民(39)  
日本沼虾染色体核型、基于 3 种同工酶的群体遗传结构分析 ..... 张林,周剑光,甘金华,张涛,何力(46)

### 综述

- 中国水产品质量安全政策对比研究 ..... 李昊(54)  
异丙甲草胺对水生生物的毒性效应研究进展 ..... 彭中校,张华威,黄会,官向红,张秀珍(62)

### 官方评议

- 对《日本有关兽药龙胆紫的通报》的评议 ..... (69)  
对《印度尼西亚有关水生动物检疫疫病法规的通报》的评议 ..... (70)  
对《秘鲁有关水生生物资源卫生法规的通报》的评议 ..... (71)  
对《日本有关拟定群勃龙醋酸酯最大残留限量的通报》的评议 ..... (72)

### 标准

- 《蛙病毒感染检疫技术规范》等 7 项水产国家标准即将实施 ..... (73)

# CHINESE FISHERY QUALITY AND STANDARDS

Vol. 11 , No. 4

Jul. 2021

## CONTENTS

### Research Paper

Toxicity of mefenacet on the juvenile <i>Eriocheir sinensis</i> .....	HUANG Xiaoli ,WU Song ,HUANG Li ,WANG Peng ,CHEN Zhongxiang ,QIN Dongli(1)
Quick Adsorption and Removal of Mercury in Water Environment by Using Thymine Coupled to Carboxylated Magnetic Microspheres .....	WANG Qian ,SONG Chao ,LIU Zhaoguan ,QIU Liping ,WU Wei ,HU Gengdong ,Meng Shunlong ,CHEN Jiazhang(9)
Isolation ,identification and drug sensitivity test of pathogenic bacteria associated with “plague of May” in <i>Procambarus clarkii</i> .....	LI Xudong ,AI Xiaohui ,LIU Yongtao ,TONG Guixiang ,WEI Xinlian ,YANG Yibin(17)
Determination of ammonia nitrogen in fishery water quality by gas phase molecular absorption spectrometry .....	JIN Hui ,ZHAO Cheng ,WEI Linting ,ZHENG Guangming ,YIN Yi(23)
LC-MS/MS assisted optimization of GICA for rapid detection of nitrofuran metabolites .....	LU Yibo ,YU Haixia ,ZHANG Xiaojun ,YAN Zhongyong ,LUN Lili ,WANG Ruirui(31)
Study on the content of lead and cadmium in muscle tissue of five freshwater fishes in coal mining subsidence area of Jining and food safety evaluation .....	MENG Juan ,WU Guangzhou ,SHI Bing ,DENG Chenxi ,MENG Lihua ,SHI Yanwei ,SHI Yanmin(39)
Karyotype analysis and the population genetic structure of three isozymes in <i>Macrobrachium nipponensis</i> .....	ZHANG Lin ,ZHOU Jianguang ,GAN Jinhua ,ZHANG Tao ,HE Li(46)

### Review

Chinese Aquatic Products Quality Safety and Policies Comparative Study .....	LI Hao(54)
Advances on the toxic effects of metolachlor on aquatic organisms .....	PENG Zhongxiao ,ZHANG Huawei ,HUANG Hui ,GONG Xianghong ,ZHANG Xiuzhen(62)

### Official Review

The comment on Japan notification for the veterinary drug of gentian violet .....	(69)
The comment on Indonesian notification for aquatic animal quarantine and disease regulations .....	(70)
The comment on Peru notification for hygienic regulations of aquatic biological resources .....	(71)
The comment on Japan notification for the proposed maximum residue limit of trenbolone acetate .....	(72)

### Standards

<i>Frog Virus Infection and Quarantine Technical Specifications</i> and other 7 national aquatic standards will be implemented soon .....	(73)
---	------